
Båtriksdagen 2024

Budgetkommentarer för år 2024 och preliminärt för år 2025

Båtriksdagen 2023 beslöt att höja avgiften för 2024 med 10 kr samt att preliminärt antaga
budgetar för åren 2025 och 2026.

Avgiftshöjningarna de senaste åren ( 2023 och 2024) kompenserar inte för de åtta åren
dessförinnan utan någon höjning (2015 – 2022). Tillsammans med den exeptionella
inflationen under 2023 och med utvecklingskostnaden av BAS 3.0 (ca. 6,0 mkr), som dels
direktavskrivits dels avskrivs under tre år, är dessa omständigheter den huvudsakliga
anledningen till urholkningen av vårt egna kapital.

Budgetposterna för året 2024 är strama, men vi bedömer ändå att de är uppnåeliga. Det
finns osäkerheter i vissa poster tex statsbidragsutvecklingen och tidningen Båtlivs
kostnader och intäkter, men vi hoppas att vi ändå har hamnat i närheten av kommande
utfall.

Budgetsprognosen för 2024 ger ett mindre plusresultat och preliminärt för 2025 också ett
plusresultat. Den preliminära avgiftshöjningen på 8 kr för 2025 föreslår vi också vara den
som Båtriksdagen beslutar om för 2025. Inför 2026 är budgeten preliminär. Eventuell
justering av avgift eller andra större justeringar av poster är för osäkra för oss nu, inte
minst med tanke på organisationsöversynens eventuella konsekvenser.

Våra fonder (SBU-fonden, Båtlivsfonden m.fl.) har urholkats under flera år tillbaka i tiden
och måste återställas. Vi behöver också komplettera med kapital för en avsättning inför
borgensåtagandets risker. Vi skulle också behöva avsätta en fond för BAS utveckling för
framtiden. Detta för att över tid utjämna utvecklingskostnaderna som obönhörligen kommer
om vi skall ha ett BAS-system som är modernt och effektivt. Det betyder att kommande år
måste generera överskott som ger de här möjligheterna.

Under excelarket med budgeten finns en specifikation beträffande avskrivningarna.

Vid årsskiftet 2023/2024 var ingående kassa/bank 8 637 000 kr varav ändamålsbestämda
medel ingår med 3 408 000 kr (SBU-fonden, Båtlivsfonden m.fl). Vi bedömer att vårt
likviditetsbehov är minst 7 mkr (perioden jan – maj innan avgifterna kommer in från
Båtförbunden). Detta betyder att vi blir tvungna att ta delar av fondmedlen i anspråk för de
löpande utgifterna under en viss period, vilket inte är den ursprungliga avsikten med fonder
från början. Det är i högsta grad angeläget att återställa eget kapital, bygga på fonderna
samt att avsätta medel för risken av vårt borgensåtagande. Det betyder att vi behöver ha
plusresultat under ett antal år framöver.
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